

松散承压含水层下 采煤压架突水机理与防治

许家林 王晓振 朱卫兵 著

中国矿业大学出版社

China University of Mining and Technology Press

国家自然科学基金项目资助(50974116)

国家科技支撑计划课题资助(2012BAK04B06)

松散承压含水层下 采煤压架突水机理与防治

MECHANISM AND PREVENTION OF SUPPORT CRUSHING AND WATER INRUSH DURING MINING UNDER UNCONSOLIDATED CONFINED AQUIFER

许家林 王晓振 朱卫兵 著

中国矿业大学出版社

China University of Mining and Technology Press

内 容 提 要

本书全面介绍了松散承压含水层下采煤压架突水机理与防治的最新研究成果,内容包括:松散承压含水层下采煤覆岩破坏规律与压架突水机理、松散承压含水层下采煤压架突水灾害的影响因素和发生条件、松散承压含水层下采煤压架突水危险区域预测和压架突水灾害预警方法、松散承压含水层下采煤压架突水灾害防治技术及在祁东煤矿的应用与实践。

本书可供从事采矿、安全、地质等领域的科技工作者、高等院校师生和煤矿生产管理者参考。

图书在版编目(CIP)数据

松散承压含水层下采煤压架突水机理与防治/许家林,王晓振,朱卫兵著. —徐州:中国矿业大学出版社, 2012.12

ISBN 978 - 7 - 5646 - 1715 - 8

I. ①松… II. ①许…②王…③朱… III. ①煤矿—
矿山突水—防治 IV. ①TD745

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2012)第 269548 号

书 名 松散承压含水层下采煤压架突水机理与防治

著 者 许家林 王晓振 朱卫兵

责任编辑 王江涛

出版发行 中国矿业大学出版社有限责任公司

(江苏省徐州市解放南路 邮编 221008)

营销热线 (0516)83885307 83884995

出版服务 (0516)83885767 83884920

网 址 <http://www.cumtp.com> E-mail: cumtpvip@cumtp.com

印 刷 江苏淮阴新华印刷厂

开 本 787×960 1/16 印张 15.25 字数 282 千字

版次印次 2012 年 12 月第 1 版 2012 年 12 月第 1 次印刷

定 价 60.00 元

(图书出现印装质量问题,本社负责调换)

前 言

我国华东、华北等矿区许多煤矿厚表土层底部存在着一层以非胶结砂、砾为骨架组成的松散承压含水层,它直接赋存在煤系基岩顶部,对煤矿安全开采造成严重威胁。如何安全、高效地开采松散承压含水层下煤炭资源,是许多煤矿面临的重大技术问题。

近年来,我国一些矿区在松散承压含水层下采煤时,发生了严重的压架突水事故,造成重大经济损失,严重威胁煤矿安全生产。例如,皖北矿区祁东煤矿自2002年投产以来,曾先后在 3_222 、 7_114 、 6_130 、 7_121 等8个综采工作面发生17次压架突水事故,其中矿井投产后的首采面 3_222 工作面发生压架突水事故并导致矿井被淹,直接经济损失3600多万元,被淹矿井恢复生产费用近1亿元,造成严重经济损失和生产被动局面。淮南、济宁、焦作等矿区在邻近松散承压含水层采煤时也曾发生类似祁东煤矿的压架突水灾害。引发此类突水事故的原因通常归结为存在断层、原生裂隙发育或松散承压含水层底界面降低等特殊地质因素,沟通了采动顶板导水裂隙与基岩顶部松散承压含水层。事实上,此类顶板突水灾害与工作面压架灾害都是伴生的,即工作面突水前都会出现矿山压力显现异常增大甚至压架现象,并随工作面推进周期性地发生,说明此类压架突水灾害与采动顶板破断运动特征紧密相关,反映了邻近松散承压含水层采煤覆岩破坏规律的特殊性,而传统理论难以合理解释此类压架突水灾害的发生机理。

作者对松散承压含水层下采煤压架突水灾害问题的研究始于2004年祁东煤矿 7_114 工作面压架突水事故防治的科研工作,经过系统、深入的研究发现:由于松散承压含水层的流动性和侧向补给作用,煤层开挖过程中作用于基岩顶界面的上覆载荷不像通常条件下随煤层开挖显著降低,而是基本保持恒定,即松散承压含水层起到载荷传递的作用。邻近松散承压含水层开采时,由于松散承压含水层的载荷传递作用,导致一定覆岩条件下松散承压含水层下部基岩整体破断和结构失稳,使得顶板导水裂隙带高度发育至松散承压含水层下,这是引发部分矿井在邻近松散承压含水层采煤时发生异常压架突水灾害的根本原因。基于松散承压含水层下采煤压架突水机理,揭示了松散承压含水层下采煤压架突水灾害的影响因素和发生条件,提出了邻近松散承压含

水层采煤压架突水危险区域预测方法和防治对策。有关研究成果在祁东煤矿得到验证和应用。本书即是上述研究工作的系统总结,希望本书的出版能为我国煤矿松散承压含水层下采煤压架突水灾害的防治提供参考和借鉴。

本书的研究工作及出版得到国家自然科学基金项目“松散承压含水层下采煤覆岩关键层复合破断致灾机制研究”(项目编号:50974116)、“十二五”国家科技支撑计划课题“矿井冒顶与地压灾害防治技术及示范”(课题编号:2012BAK04B06)等项目的资助。

感谢课题组金宏伟、蒋坤、娄金福、郝宪杰、王庆雄、王广露、王露、王欢等研究生在现场实测和实验室模拟研究中所做的大量工作。在祁东煤矿开展实测与应用工作的过程中,得到了皖北煤电集团公司吴玉华、刘汉喜、傅昆岚、蔡东、陈玉平、陈秀友、林青、郭庄、檀双英、刘瑜等领导和有关工程技术人员的大力支持和帮助,在此表示衷心的感谢。对本书所引用资料和文献的作者表示最诚挚的感谢。

受作者水平所限,书中难免存在不足之处,恳请同行专家和读者指正。联系电子邮箱:cumtxjl@cumt.edu.cn 或 wxzcumt406@163.com。

作 者

2012年12月

Preface

In some east and north part of China, a layer of unconsolidated confined aquifer with high water pressure exists right above the rock bed on top of coal seam. It is composed of unconsolidated sand and grit and has a serious threat to coal mine safety. How to exploit coal resources under this unconsolidated confined aquifer safely and efficiently is a major technical issue faced by many coal mines.

In recent years, serious support crushing and water inrush accidents occurred in some coal mines during mining under such geological conditions, which resulted in significant economic losses and threaten to coal-mine safe production. For example, Qidong coal mine in Wanbei mining area occurred 17 times support crushing and water inrush disasters successively in eight working faces, such as no. 3₂22, no. 7₁14, no. 6₁30, no. 7₁21 working face, since 2002, the year it started production. No. 3₂22 working face was the first working face of Qidong coal mine. The disaster happened at this working face led to a mine flood, which caused serious economic losses and negative effect on production with a direct economic loss of more than 36 million Chinese Yuan and the recovering cost was almost one hundred million Chinese Yuan. Similar disasters occurred in Huainan, Jiaozuo and Jining mining areas when mining near unconsolidated confined aquifer. Reason of such accidents is usually due to which the roof water flow fracture and unconsolidated confined aquifer is connected caused by special geological factors such as fault, development of existing fractures or reduction of aquifer bottom interface. Actually, such water inrush disasters are always associated with support crushing problems. Severe pressure behavior and even support crushing usually happens periodically before water inrush happens during mining. This phenomenon indicates that such support crushing and water inrush disasters are closely related to the characteristics of the overlying rock bed breaking and movement

after mining. The mechanism of this special problem cannot be reasonably explained by traditional theories.

The research of support crushing and water inrush disasters during mining under unconsolidated confined aquifer began in 2004 at no 7₁14 working face in Qidong coal mine. After systematical and deep research, the authors found that due to the mobility and recharge of confined water while mining, the load that acts on top of the overlying rock does not decrease as usual but remains constant. The unconsolidated confined aquifer could transfer the overlying load down to the working face. Due to this reason, the adjacent strata are prone to break as a whole and be structure unstable. Then the height of water flowing fractured zone will develop to the unconsolidated aquifers. This is the primary mechanism of the support crushing and water inrush accidents in such cases. Based on this mechanism, this book proposes occurrence conditions and influencing factors, as well as the prediction methods and control measures of support crushing and water inrush accidents during mining under unconsolidated confined aquifer, which has been applied and validated in Qidong coal mine. This book is the systematic summary of the above research. We hope the publication of this book can provide a reference for preventing support crushing and water inrush accidents during mining under unconsolidated confined aquifer in China.

Research and publication of this book is funded by the National Natural Science Foundation of China (NO. 50974116) under the project "Hazard-Formation Mechanism of Key Strata Compound Breaking during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer"; and also funded by the "Twelfth Five-Year" National Science and Technology Support Program (NO. 2012BAK04B06) under the project "Prevention Technology and Demonstration of Roof Collapse and Ground Pressure Disaster".

The authors would like to acknowledge Jin Hongwei, Jiang Kun, Lou Jinfu, Hao Xianjie, Wang Qingxiong, Wang Guanglu, Wang Lu, and Wang Huan, who were in the authors' research team, for their work on field measurements and laboratory simulation. The authors are also grateful to Wu Yuhua, Liu Hanxi, Fu Kunlan, Cai Dong, Chen Yuping, Chen Xiuyou, Lin Qing, Guo Zhuang, Tan Shuangying, Liu Yu, as well as related engineers and technicians from Wanbei Coal Electricity Group Comp for their substantial

support and help during measurement and application works in Qidong coal mine. Lastly, we want to express our most sincere gratitude to the authors of literatures referenced of this book.

Because of limited knowledge of authors, inadequacies in this book are inevitable, and any corrections or comments from experts and readers are welcome. E-mail: cumtxjl@cumt.edu.cn or wxzcumt406@163.com.

Authors
December, 2012

目 录

1 绪论	1
1.1 松散承压含水层下采煤压架突水灾害问题	1
1.2 松散承压含水层下采煤压架突水灾害研究综述	4
1.2.1 在采动覆岩破坏规律研究方面	4
1.2.2 在采场压架灾害防治研究方面	5
1.2.3 在水体下采煤突水灾害防治研究方面	6
1.3 本书的主要内容	9
2 松散承压含水层下采煤压架突水灾害案例	14
2.1 皖北矿区松散承压含水层下采煤压架突水灾害案例	14
2.1.1 祁东煤矿 3 ₂ 22 工作面压架突水事故	14
2.1.2 祁东煤矿 7 ₁ 14 工作面压架突水事故	16
2.1.3 祁东煤矿 6 ₁ 30 工作面压架突水事故	18
2.1.4 祁东煤矿 7 ₁ 21 工作面压架突水事故	19
2.1.5 祁东煤矿 7 ₁ 30 工作面压架突水事故	21
2.1.6 任楼煤矿 7 ₂ 40(上)北工作面压架突水事故	23
2.2 淮南矿区松散承压含水层下采煤压架突水灾害案例	24
2.2.1 潘一矿 1402(3)工作面压架突水事故	24
2.2.2 潘一矿 1602(3)工作面压架突水事故	25
2.2.3 潘三矿 17110(3)工作面压架突水事故	26
2.2.4 顾北矿 1202(3)工作面压架突水事故	26
2.3 济宁矿区松散承压含水层下采煤压架突水灾害案例	27
3 松散承压含水层下采煤压架突水机理研究	29
3.1 松散承压含水层载荷传递作用机制研究	29
3.1.1 松散承压含水层载荷传递作用原理	29
3.1.2 松散承压含水层载荷传递作用机制的实验研究	31

3.2	松散承压含水层载荷传递作用下覆岩整体破断规律	35
3.2.1	物理模拟实验结果	36
3.2.2	数值模拟实验结果	37
3.3	导水裂隙带探测结果对覆岩整体破断规律的验证	39
3.3.1	祁东煤矿 3 ₂ 22 工作面覆岩破坏高度探测	39
3.3.2	祁东煤矿 7 ₁ 14 工作面覆岩破坏高度探测	41
3.3.3	祁东煤矿 7 ₁ 30 工作面覆岩破坏高度探测	48
3.4	长观孔水位变化对覆岩整体破断规律的验证	50
3.4.1	长观孔水位变化对 7 ₁ 14 工作面覆岩整体破断规律的验证	50
3.4.2	长观孔水位变化对 6 ₁ 30 工作面覆岩整体破断规律的验证	55
3.5	工作面矿压显现对覆岩整体破断规律的验证	59
3.5.1	工作面开采条件	59
3.5.2	工作面矿压观测方案	60
3.5.3	工作面矿压显现规律	61
3.6	松散承压含水层下采煤压架突水机理	65
4	松散承压含水层下采煤压架突水灾害发生条件	68
4.1	松散承压含水层特性对压架突水的影响	68
4.1.1	松散承压含水层赋存特征	68
4.1.2	松散承压含水层骨架特征对其载荷传递特性的影响分析	70
4.1.3	松散承压含水层骨架特征对其载荷传递特性影响的模拟实验	75
4.1.4	松散承压含水层载荷传递系数的确定方法及应用实例	82
4.1.5	导致覆岩整体破断的松散承压含水层赋存条件	88
4.2	基岩厚度和覆岩结构对压架突水的影响	88
4.2.1	覆岩结构特征分析	88
4.2.2	基岩厚度对覆岩整体破断的影响	91
4.2.3	硬岩层结构组合对覆岩整体破断的影响	96
4.2.4	关键层结构对覆岩整体破断影响的物理模拟	105
4.2.5	导致覆岩整体破断的顶板结构条件	108
4.3	隔水层特性对突水灾害的影响	109
4.3.1	6 ₁ 30 工作面覆岩的岩性特征统计分析	109
4.3.2	7 ₁ 30 工作面覆岩的岩性特征统计分析	111
4.4	松散承压含水层下采煤压架突水灾害发生条件	114

5 松散承压含水层下采煤压架突水危险区域预测	116
5.1 压架突水危险区域预测方法	116
5.2 祁东煤矿 3 ₂ 煤层压架突水危险区域预测	117
5.3 祁东煤矿 6 ₁ 煤层压架突水危险区域预测	126
5.4 祁东煤矿 7 ₁ 煤层压架突水危险区域预测	128
5.5 祁东煤矿压架突水危险区域预测结果的验证	141
6 松散承压含水层下采煤压架突水灾害预警方法	143
6.1 松散承压含水层长观孔水位变化与覆岩运动的联动效应	143
6.1.1 长观孔水位变化与覆岩运动联动效应的理论分析	144
6.1.2 长观孔水位变化与覆岩运动联动效应的现场实测	146
6.2 长观孔水位变化与覆岩运动联动效应的实验研究	150
6.2.1 长观孔水位变化与覆岩运动联动效应的模拟实验方案	150
6.2.2 长观孔水位变化与覆岩运动联动效应的模拟实验结果	151
6.3 基于长观孔水位降速的压架突水灾害预警阈值的确定	155
6.3.1 长观孔水位降速预警阈值确定方法	155
6.3.2 祁东煤矿 6 ₁ 30 工作面长观孔水位降速预警阈值的确定	158
6.3.3 祁东煤矿 7 ₁ 31 工作面长观孔水位降速预警阈值的确定	158
6.4 基于长观孔水位降速的压架突水灾害预警方法	159
6.4.1 压架突水灾害预警方法	159
6.4.2 压架突水灾害预警方法在祁东煤矿的应用	162
7 松散承压含水层下采煤压架突水灾害防治技术与实践	165
7.1 祁东煤矿开采地质条件	165
7.1.1 祁东煤矿概况	165
7.1.2 煤层赋存条件	166
7.1.3 含水层赋存条件	167
7.2 松散承压含水层下采煤压架突水灾害防治思路	170
7.3 合理留设防水煤柱防治压架突水灾害	171
7.3.1 松散承压含水层下采煤防水煤柱留设方法	171
7.3.2 3 ₂ 22 工作面防水煤柱留设不合理的案例	172
7.3.3 7 ₁ 30 工作面防水煤柱留设不合理的案例	173
7.4 提前疏放“四含”防治压架突水灾害	174
7.4.1 井下钻孔疏放“四含”技术方案	174

7.4.2 井下钻孔疏放“四含”的效果	179
7.5 提高支架工作阻力防治压架突水灾害	182
7.5.1 高阻力支架防治压架突水灾害的原理	182
7.5.2 松散承压含水层下采煤支架工作阻力的估算方法	182
7.5.3 祁东煤矿松散承压含水层下采煤支架工作阻力估算	184
7.6 人工预裂关键层防治压架突水灾害	186
7.6.1 人工预裂关键层防治压架突水灾害的原理	186
7.6.2 人工预裂关键层技术方案的设计方法	187
7.7 合理调控开采工艺防治压架突水灾害	189
7.7.1 合理采高控制与匹配	189
7.7.2 合理推进速度的调控	192
7.7.3 支护质量监测与来压预报	193
7.8 祁东煤矿松散承压含水层下采煤压架突水灾害防治效果	197
7.8.1 7 ₁ 14 工作面压架突水灾害防治效果	197
7.8.2 7 ₁ 21 工作面压架突水灾害防治效果	199
7.8.3 7 ₁ 31 工作面压架突水灾害防治效果	204
参考文献	220

Contents

1 Introduction	1
1.1 Problem of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	1
1.2 Research Review of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	4
1.2.1 Research Actuality on Failure Overburden Law	4
1.2.2 Research Actuality on Support Crushing Prevention	5
1.2.3 Research Actuality on Mining under Water and Water Inrush Prevention	6
1.3 Main Content of This Book	9
2 Cases of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	14
2.1 Cases of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer in Wanbei Mining Area	14
2.1.1 Support Crushing and Water Inrush Disasters at No. 3 ₂ 22 Working Face in Qidong Coal Mine	14
2.1.2 Support Crushing and Water Inrush Disasters at No. 7 ₁ 14 Working Face in Qidong Coal Mine	16
2.1.3 Support Crushing and Water Inrush Disasters at No. 6 ₁ 30 Working Face in Qidong Coal Mine	18
2.1.4 Support Crushing and Water Inrush Disasters at No. 7 ₁ 21 Working Face in Qidong Coal Mine	19
2.1.5 Support Crushing and Water Inrush Disasters at No. 7 ₁ 30 Working Face in Qidong Coal Mine	21
2.1.6 Support Crushing and Water Inrush Disasters at North No. 7 ₂ 40-up Working Face in Renlou Coal Mine	23

2.2	Cases of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer in Huainan Mining Area	24
2.2.1	Support Crushing and Water Inrush Disasters at No. 1402(3) Working Face in Panyi Coal Mine	24
2.2.2	Support Crushing and Water Inrush Disasters at No. 1602(3) Working Face in Panyi Coal Mine	25
2.2.3	Support Crushing and Water Inrush Disasters at No. 17110(3) Working Face in Pansan Coal Mine	26
2.2.4	Support Crushing and Water Inrush Disasters at No. 1202(3) Working Face in Gubei Coal Mine	26
2.3	Cases of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer in Jining Mining Area	27
3	Mechanism of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	29
3.1	Mechanism of Load Transfer of Unconsolidated Confined Aquifer	29
3.1.1	Principles of Load Transfer of Unconsolidated Confined Aquifer	29
3.1.2	Experiments about Load Transfer of Unconsolidated Confined Aquifer	31
3.2	The law of Overburden Breakage as a Whole with Load Transfer of Unconsolidated Confined Aquifer	35
3.2.1	Results of Physical Simulation Experiments	36
3.2.2	Results of Numerical Simulation Experiments	37
3.3	Validation of the Law of Overburden Integral Breakage by On-site Measurement of the Water Flowing Fractured Zone	39
3.3.1	Detection of Overburden Breakage Height at No. 3 ₂ 22 Working Face in Qidong Coal Mine	39
3.3.2	Detection of Overburden Breakage Height at No. 7 ₁ 14 Working Face in Qidong Coal Mine	41
3.3.3	Detection of Overburden Breakage Height at No. 7 ₁ 30 Working Face in Qidong Coal Mine	48
3.4	Validation of the Law of Overburden Integral Breakage by On-site Water Level Monitoring	50
3.4.1	Validation of the Law of Overburden Integral Breakage by On-site Water Level Monitor at No. 7 ₁ 14 Working Face	50

3.4.2	Validation of the Law of Overburden Integral Breakage by On-site Water Level Monitor at No. 6 ₁₃₀ Working Face	55
3.5	Validation of the Law of Overburden Integral Breakage by Underground Pressure Monitoring	59
3.5.1	Mining Condition of Working Face	59
3.5.2	Monitoring Scheme of Underground Pressure	60
3.5.3	Law of Pressure Behavior	61
3.6	Mechanism of Support Crushing and Water Inrush Disasters under Unconsolidated Confined Aquifer	65
4	Occurring Conditions of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	68
4.1	Influences of Characteristic of Unconsolidated Confined Aquifer on Support Crushing and Water Inrush Disasters	68
4.1.1	Existing Characteristic of Unconsolidated Confined Aquifer	68
4.1.2	Skeleton Characteristic of Unconsolidated Confined Aquifer and Its Influence on the Load Transfer Phenomenon	70
4.1.3	Simulation Experiment Research about Influence on Skeleton Characteristic of Unconsolidated Confined Aquifer to Its Property of Load Transfer	75
4.1.4	The Determination of Load Transfer Coefficient of Unconsolidated Confined Aquifer and Application Examples	82
4.1.5	Existing Condition of Unconsolidated Confined Aquifer that can Cause Overburden Integral Breakage	88
4.2	Influences of Overburden Thickness and Overburden Structure on Support Crushing and Water Inrush	88
4.2.1	Analysis on Characteristic of Overburden Structure	88
4.2.2	Influence of Overburden Thickness on Overburden Integral Breakage	91
4.2.3	Influence of Structural Combination Characteristic on Overburden Integral Breakage	96
4.2.4	Influence of Key Stratum Structure on Overburden Integral Breakage Using Laboratory Physical Experiments	105
4.2.5	Roof Structure Condition of Overburden Integral Breakage	108
4.3	Characteristic of Water-resisting Layer and Its Influence on Water Inrush Disasters	109

4.3.1	Analysis on Characteristic of Overburden at No. 6 ₁ 30 Working Face	109
4.3.2	Analysis on Characteristic of Overburden at No. 7 ₁ 30 Working Face	111
4.4	Occurring Conditions of Support Crushing and Water Inrush Disaster during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	114
5	Dangerous Area Forecasting of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	116
5.1	Dangerous Area Forecasting Method of Support Crushing and Water Inrush Disasters	116
5.2	Dangerous Area Forecasting of No. 3 ₂ Coal Seam in Qidong Coal Mine	117
5.3	Dangerous Area Forecasting of No. 6 ₁ Coal Seam in Qidong Coal Mine	126
5.4	Dangerous Area Forecasting of No. 7 ₁ Coal Seam in Qidong Coal Mine	128
5.5	Validation of the Dangerous Area Forecasting Results in Qidong Coal Mine	141
6	Forecasting Method of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	143
6.1	Linkage Effect of Water Level Variation and Overburden Movement	143
6.1.1	Theoretical Analysis	144
6.1.2	On-site Test Analysis	146
6.2	Experiment Simulation on the Linkage Effect of Water Level Variation and Overburden Movement	150
6.2.1	Experiment Scheme	150
6.2.2	Simulation Results	151
6.3	Forecasting Value of Support Crushing and Water Inrush Disasters Based on Falling Rate of Water Level Variation of Hydrological Observation Bore	155
6.3.1	Determination of Forecasting Value	155
6.3.2	Determination of Forecasting Value at No. 6 ₁ 30 Working Face in Qidong Coal Mine	158

6.3.3	Determination of Forecasting Value at No. 7 ₁ 31 Working Face in Qidong Coal Mine	158
6.4	Forecasting Method of Support Crushing and Water Inrush Disasters Based on Falling Rate of Water Level Variation of Hydrological Observation Bore	159
6.4.1	Forecasting Method of Support Crushing and Water Inrush Disasters	159
6.4.2	Application of Forecasting Method in Qidong Coal Mine	162
7	Prevention Techniques and Practice of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	165
7.1	Mining Condition of Qidong Coal Mine	165
7.1.1	General Situation of Qidong Coal Mine	165
7.1.2	Existing Condition of Coal Seam	166
7.1.3	Existing Condition of Unconsolidated Confined Aquifer	167
7.2	Prevention Thoughts of Support Crushing and Water Inrush Disasters during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	170
7.3	Design of Reasonable Waterproof Coal Pillar to Prevent Support Crushing and Water Inrush Disasters	171
7.3.1	Method of Designing Waterproof Coal Pillar during Mining under Unconsolidated Confined Aquifer	171
7.3.2	Case of Unreasonable Waterproof Coal Pillar Design at No. 3 ₂ 22 Working Face	172
7.3.3	Case of Unreasonable Waterproof Coal Pillar Design at No. 7 ₁ 30 Working Face	173
7.4	Advanced Discharge of the Fourth Aquifer to Prevent Support Crushing and Water Inrush Disasters	174
7.4.1	Technical Scheme of Discharge the Fourth Aquifer by Underground Borehole	174
7.4.2	Effect of Discharge the Fourth Aquifer by Underground Borehole	179
7.5	Increasing Support Resistance to Prevent Support Crushing and Water Inrush Disasters	182
7.5.1	Principles of High Support Resistance to Prevent Support Crushing and Water Inrush Disasters	182
7.5.2	Estimation Method of Support Resistance	182